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Toelichting op de onderwerpen in de brief 

Terugdringen hoeveelheid onnodige verzendmaterialen 
De motie van Esch (PvdD) verzoekt de regering vooruitlopend op Europese 
regelgeving zelf alvast zoveel mogelijk te doen om de grote hoeveelheid onnodige 
verzendmaterialen terug te dringen en zoveel mogelijk in te zetten op 
herbruikbare verzendmaterialen. In de verzamelbrief informeert u de Kamer over 
de uitwerking van deze motie. U geeft informatie over de gesprekken die gevoerd 
zijn met de sector en de stappen die de sector op dit moment zet om de 
hoeveelheid verzendmaterialen terug te dringen. Bovendien benoemt u 
voorstellen met betrekking tot verzendverpakkingen die zijn opgenomen in het 
Europese voorstel voor een Verordening inzake verpakkingen en 
verpakkingsafval.   

Stimuleren hergebruik bij nieuwe regels voor wegwerpplastics 
U doet de motie van het lid Van Meenen (D66) gestand die in de kern vraagt om 
ondernemers te ontmoedigen gebruik te maken van de uitzondering op het 
verbod op het gebruik van wegwerpbekers en -bakjes die plastic bevatten bij 
consumptie op locatie. Dit verbod is onderdeel van de ministeriële regeling 
kunststofproducten voor eenmalig gebruik. U informeert de Kamer dat de 
uitzondering heel beperkt is vormgegeven en er communicatiematerialen zijn 
ontwikkeld voor ondernemers waarin zoals gevraagd de transitie van wegwerp 
naar hergebruik centraal staat.  

Hervulbare en herbruikbare verpakkingsmogelijkheden in supermarkten 
U heeft toegezegd de Kamer voor het Commissiedebat Circulaire Economie te 
informeren over de eerste resultaten van een snelle inventarisatie van 
mogelijkheden tot refill in Nederlandse supermarkten. U meldt dat er 
verkennende gesprekken met de sector plaatsvinden over een sectorbrede 
aanpak. Ook informeert u de Kamer dat er vanuit Plastic Pact samen met 
deelnemende supermarkten is afgesproken om te stoppen met het beschikbaar 
stellen van eenmalige zakjes voor groente en fruit in de winkels.  

In de brief wordt ook benoemd dat het kabinet graag zou willen zien dat het 
thema herbruikbaarheid breder wordt behandeld in de Europese 
Verpakkingenverordening. Ook de herbruikbaarheid en hervulbaarheid van 
verpakkingen voor bepaalde productgroepen in bijvoorbeeld de detailhandel en 
supermarkten zou daar een plek moeten krijgen. 

Richtlijn tot wijziging van EU Richtlijn betreffende afgedankte elektrische en 
elektronische apparatuur (AEEA) 
De Commissie heeft onlangs een voorstel tot wijziging van de EU Richtlijn 
afgedankte elektrische en elektronische apparatuur (AEEA) gepubliceerd. De 
wijziging is nodig vanwege een uitspraak van het Hof van Justitie van de Europese 
Unie over de financiering van de inzameling en verwerking van afgedankte AEEA, 
zonnepanelen in het bijzonder.   

Het is gebruikelijk dat voor wetgevingsvoorstellen van de Commissie een BNC 
fiche aan de Kamer wordt gestuurd. In dit geval is echter afgezien van een BNC 
fiche omdat het een beperkte technische wijziging betreft van een al lang 
bestaande richtlijn. Bovendien is de wijziging een gevolg van een uitspraak van 
het Hof en is daarmee feitelijk een gegeven waarin de speelruimte voor 
aanpassingen vrijwel nihil is. De voorgestelde wijziging heeft volgens de 
producentenorganisatie Stichting OPEN geen gevolgen voor de financiering van 
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het afvalbeheer van afgedankte zonnepanelen in Nederland. De Kamerbrief wordt 
benut om de actualiteit rond de financiering van grote hoeveelheden afgedankte 
zonnepanelen na 2030 toe te lichten.    

Knelpunten op de arbeidsmarkt voor de circulaire economie 
Met de verzamelbrief biedt u de Kamer ook een onderzoek aan dat in 2022 is 
uitgevoerd naar mogelijke knelpunten op de Nederlandse arbeidsmarkt die 
mogelijk een belemmering kunnen vormen voor de transitie naar een Circulaire 
Economie. U geeft ook een korte samenvatting van de bevindingen en de 
vervolgacties die in het Nationaal Programma Circulaire Economie (NPCE) mede 
naar aanleiding van dit onderzoek zijn opgenomen. Dit onderzoek is onbedoeld 
niet meegestuurd als bijlage bij het NPCE.  

Effecten van de transitie voor ontwikkelingslanden en het ondervangen van 
mogelijke nadelen 
In de verzamelbrief gaat u in op de motie Van der Graaf-Bouchallikh. Deze zal, in 
overleg met de minister voor BHOS, samen met het Planbureau voor de 
Leefomgeving worden uitgewerkt. De resultaten hiervan worden medio 2024 
verwacht. 


